
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den 04.04.2016 kl. 09:15 -  12:30 i lokale F5 på Rådhuset

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due Christian Heiberg
Næstformand: Hanne Vedersø Ole Klenke
Rigmor Nielsen Bent Jakobsen
Vibeke Davids Hansen Jimmy Sarvad
Erik Nielsen

Referat

1. Orientering fra Kommunen
v/ afdelingsleder Lone Thomsen 9.15 -  10.00

• Ny lovgivning vedrørende forebyggende hjemmebesøg 
Den nye lovgivning udspringer af forslag fra Hjemmehjælps
kommissionens rapport og trådte i kraft pr. 1. januar 2016.

Tidligere var det obligatorisk at tilbud et årligt besøg til borgere, der var 
fyldt 75 år og ikke var bevilliget både personlig pleje og praktisk hjælp. 
Efter de nye regler skal borgere stadigvæk tilbydes et besøg ved det 
fyldte 75 år, men herefter skal der først gives et årligt tilbud, når 
borgeren er fyldt 80 år.

Den demografiske udvikling har gjort det vanskeligt at honorerer et 
årligt besøg pr. borger over 75 år.
Forebyggelsesteamet har nedbragt ventelisten ved at målrette 
indsatsen. De sender konkrete tilbud med dato og tid for besøget til de 
borgere, der vurderes at have størst behov.
Fordelen er at de får kontakt til dem, der ellers ville takke nej til 
tilbuddet. Ulempen er, at konsulenterne ind imellem kommer til at gå 
forgæves.
Øvrige borgere får et brev med tilbud om besøg og skal melde tilbage, 
hvis de ønsker at tage imod det.

Ved lovændringen er målgruppen udvidet til også at omfatte borgere i 
aldersgruppen 65 år til 79 år. Hensigten er at målrette tilbuddet til 
særligt udsatte borgere, der har størst behov.

I Sundhedsstyrelsens håndbog "Forebyggelse på ældreområdet" 
beskrives otte målgrupper. Beskrivelserne er en hjælp til kommunerne til 
at finde de borgere, der har størst behov for en forebyggende indsats. 
Frederikssund Kommune har indledningsvis valgt at fokusere på ældre,
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der mister samlever eller ægtefælle, ældre med alvorligt syg samlever 
eller ægtefælle, ældre der udskrives fra sygehus og ældre der afslutter 
et rehabiliteringsforløb.
Det kan være en udfordring, at få kontakt til målgruppen uden at 
krænke privatlivets fred. Arbejdsgangene er ved at blive tilrettelagt, og 
Ældrerådet opfordres til, at komme med forslag til, hvordan man kan 
opspore borgere i målgruppen.
Ældrerådet har tidligere foreslået kontakt til kordegn og viceværter i 
boligforeninger.

Den nye lovgivning åbner op for en mere fleksibel tilrettelæggelse af 
tilbuddet, fx med forebyggende caféer og netværk. På nuværende 
tidspunkt arbejder Frederikssund Kommune ikke med disse tiltag, da 
besøgene vægtes højst.

• Organisationsændring i Ældre og Sundhed
Forslag til organisationsændring er pt. i høring i personalegruppen. I 
ændringen er der lagt op til et selvstændigt sundhedsområde. For at 
sikre et tættere samarbejde med det øvrige sundhedspersonale, er det 
foreslået, at flytte de forebyggende konsulenter fra Visitationen til en 
tværgående stab.

• Lukning af vand
Ældrerådet spurgte om Døgnplejen, får besked fra 
forsyningsvirksomhederne, når der lukkes for vand.

• Rengøring
Rengøring er sendt i udbud. Lone Thomsen har ikke hørt om nogen 
forsinkelser i udbuddet.

2. Godkendelse af dagsorden og referater fra den 29.02.16
Godkendt.

3. Orientering fra formanden
Aktivitetshuset Kongshøj og tidligere sundhedschef Birte Sonnenborg 
Grothe, har sendt takkebreve for gaver ved jubilæum og fratrædelse.

Hanne, Lise Lotte og Christian deltager på Danske Ældreråds 
repræsentantskabsmøde og ældrepolitisk konference den 2. og 3. maj 
2016.

4. Økonomi
Saldo er status quo.

5. International Ældredag 2016
Den internationale Ældredag 2016, bliver ikke markeret af Ældrerådet. 
Afsatte midler overføres til fejring af dagen i 2017.

6. Sager til høring
Sager på Sundhedsudvalgets møde den 5. april er taget til efterretning.

Sag nr. 26 Analyse a f behov for plejeboliger på Velfærdsudvalgets møde 
den 3. marts er sendt i fornyet høring. Lise Lotte udarbejder høringssvar, 
som medsendes referatet.
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Høringssvar til Velfærdsudvalgets møde den 7. april udarbejdes af Lise 
Lotte og medsendes referatet.

7. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst
Vibeke deltog på Elværkets generalforsamling.

Jimmy har været til erindringsdans i Haven. Herudover deltog han 
sammen med beboere og personale fra Haven til fælles arrangement 
med Tolleruphøj, hvor syngepigerne underholdt.
Jimmy orienterede om klager over belysningen på p-plads ved Haven. 
Problemet er løst, idet der er opsat lamper.

Hanne har været til markedsdag på De Tre Ege. Overskud fra salg af 
egenproduktion bruges til formål planlagt i samarbejde med beboerne. 
Derudover har Hanne været til formandsmøde og bestyrelsesmøde i 
Danske Ældreråd, hvor repræsentantskabsmødet blev planlagt.
Som repræsentant for Danske Ældreråd deltog Hanne på møde med KL, 
hvor også en tysk delegation deltog. Formålet med møde var b.la. at 
fortælle om Ældrerådenes virke.

Christian og Rigmor har været til møde i smagspanelet MAD til hver DAG. 
Der er arrangeret møde med bestyrelsen den 21. juni, hvor Rigmor ikke 
kan deltager. Ældrerådet finder en afløser på næste møde.

8. Orientering fra fagudvalg
• Fritidsudvalget -  intet.

• Teknisk Udvalg
Sag nr. 60 -  Trafikbestilling 2017
Trafikbestillingen indeholder kun få ændringer i køreplanenerne for de 
buslinjer, der berøres af ændret ringetider på skolerne.

Sag nr. 70 -  Frigivelse af anlægsmidler til genopretning af fortov 
Der er samlet afsat 4 mio. kr. til renovering af fortove, fordelt med 2 
mio. kr. i 2016 og 2. mio. kr. i 2017.
Liste over fortove som skal renoveres

På grund af ringe belysning udvides opsætningen af nye lysarmaturer i 
Slangerup fra hver anden lygtepæl til hver lygtepæl.

9. Næste møde
Mandag den 9. maj 2016, De Tre Ege, Parkvej 2 3630 Jægerspris 
Afbud fra Rigmor og Jimmy.

10. Eventuelt
Intet.
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